
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 14. september 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1419 (Alm. del) til ældreministeren, som hermed besvares.  Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 1419:  

”I forlængelse af ministerens udtalelser om smitterisiko i forbindelse med et besøg 

hos et industrivaskeri, bedes ministeren bekræfte udtalelsen om, at industrivask 

mindsker smitterisikoen blandt beboere og personale, samt oplyse i hvilket omfang, 

der er evide s for i istere s udtalelse? Der he vises til ” Ældre i ister om hygi-

ej e: Private virkso heder har spæ de de løs i ger” bragt på denOffentlige.dk, den 

4. september 2018.” 

 

Svar: 

Jeg kan oplyse, at jeg i august 2018 var inviteret til et besøg hos Berendsen for at 

høre om, hvordan man hos Berendsen vasker tøj for plejecentre. 

 

Jeg mener ikke, at jeg i den nævnte artikel har udtalt mig om smitterisikoen ved indu-

strivask, som der henvises til i spørgsmålet. 

 

Det kan oplyses, at det er den enkelte kommune, som beslutter, hvorledes de ønsker 

at tilrettelægge tøjvask efter serviceloven. Hvis der er tale om borgere, som ikke bor 

på plejecenter, skal kommunen endvidere skabe grundlag for, at borgeren kan vælge 

mellem to eller flere leverandører af tøjvask, hvoraf den ene leverandør kan være 

kommunal. 
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